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Petycja
drzewa (klon aryczaj ny)

nr dzialki 2099619

My, ni2ej podpisani mieszkancy Suwalk, w zwiqzku z Obwieszczeniem Prezydenta Miasta Suwalk

o wszczqciu postqpowania administracyjnego w sprawie zatwierdzenia proiektu budowlanego

iudzielenia zezwolenia na realizacjq inwestycji drogowej polegajqcej na przebudowie i rozbudowie

ul. Szpitalnei i ul. Franciszkariskiei oraz budowie ul. Rodziny Rylskich w Suwalkach wraz z niezbqdnE

infrastrukturE technicznq (AGP-RU.6721.3.l.3.2O27l,wyraiamy niniejszym stanowczy sprzeciw wobec
zagro2onego wycinkq lub przesadzeniem klonu zwyczajnego z ul. Franciszkaiskiej, rosnAcego

w polowie drogi miqdzy SzpitalnE a skrzy2owaniem z Daszyriskiego i 11 Listopada, nr dzialki 20996/9.

Jest to iEDYNE DRZEWO w tej okolicy. Z uwagi na bardzo du2e znaczenie duiych dorodnych drzew

w oczyszczaniu z zanieczyszczed powietrza w mieicie i to nie tylko w okresie ich we8etac.ii, ale takie
w okresie zimowym gdy drzewa zrzucaja liscie (patrz np. wyklad dr.n. biologicznych Piotra Kardasza

od 15 min m.youtube.com/watch?v=2uy_KxvRu3Y), wyciecie JEDYNEGO du2ego drzewa bqdzie 100-
procentowE niepowetowane stratE dla mieszkahc6w tego osiedla. Jest to dorosle drzewo,

o obwodzie 138 cm (mieaonym na wys. 130 cm), i jako takie wg badari, daje efekt chtodzqcy
por6wnywalny do 10 klimatyzator6w. Wyciecie lub przesadzenie tego JEDYNEGO drzewa jeszcze

bardziej zaburzy nierownowagg ekologicznq w naszym mieacie i przyczyni sie do wzrostu w powietrzu
szkodliwych zwiqzk6w ipyt6w zawieszonych iinnych trucizn, ktore obecnie sE pochlaniane przez to
drzewo w duiych iloSciach.

Na tak duie drzewo mieszkaicy czekali kilkadziesiqt lat. Ka2de takie drzewo da.je cied, zmnibjsza stres
termiczny w rozpalonych murach miasta latem, zmniejsza ucil2liwo(d wietrznej pogody. Nowe
nasadzenia malych drzewek, w dodatku o mocno formowanej (jak to sie praktykuje w naszym

mie(cie) koronie, nie spelniajq tej funkcji iminie wiele lat, zanim zacznajE spelniai. Ewentualne
nasadzenia zastqpcze, np..iedno drzewo czy dwa w zamian za wyciQte jedno du2e drzewo nie zastEpiA
wyciqtych jui drzew. Ja wynika z badari specjalist6w, aby zastqpii wyciqte jedno duie drzewo, trzeba
nasadzic kilkanajcie nowych dziesiQcioletnich drzew tego samego gatunku lub posadzii jedno
ipoczekai 70 lat ai uro3nie oraz zacznie spelnia6 swojq ekologicznq funkcjq. Ponadto wiele
z posadzonych mlodych drzew usycha z braku naleiytej opieki, czyli podlewania podczas

dtugotrwalych susz, jakie mamy co roku od wielu lat.

Usuwanie zieleni nie leiy w interesie spolecznym, zwlaszcza w tak ubogim w zieleri wysokq
fragmencie dzielnicy objetym planem. Sens znanej powszechnie argumentac.ii o brakujqcych
miejscach parkinBowych jest watpliwy - w miejsce klonu powstanie najwy2ej 1 miejsce. Dzialanie nie
jest zgodne z przyjqtq przez Miasto Suwalki zasadq rozwoju zr6wnowa2onego umieszczonq w wielu
dokumentach strategicznych Suwalk, m.in. w przyjetym w ub. roku ,,Suwalki 2030. Strategia
rozwoju". Zapisano tam:
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5.3. CEL STRATEGTCZNY: WYTATKOWE i\OOOW|SXO. Cel operocyiny 5.3.3 Atrakcyine

przestrze nie publiczne

A. Rozw6j terenow zieleni mieiskiei - zielei mieisko petni funkcie rekreocyine, wypoczynkowe

i zdrowotne, o iednoczeinie tagodzi skutki zmion klimotu' lstotne iest zor6wno

uporzqdkowane istnieiqcych, iok i wyznoczenie nowych terenow zieleni mieiskiei w romach

kierunku przewidziono nostqpuiqce dziolonio: tworzenie no.wych obszorow zieleni' zwloszczo

w polnocnej czqici miosto (nowe porki mieiskie przy ul' Swierkowei' PutrY - Anderso i ul'

Franciszkoiskiei), utnymanie istnieiqcei zieleni mieiskiei (w tym nowodnionie' dob6r

gotunk6w), wsporcie tworzenio nowych obszor6w zieleni i ochrono iui istnieiqcych'

Jelliby drzewo miafo siq znale2c w pasie chodnika czy (cie2ki rowerowe.i - usuniqcie go jest wbrew

wszelkiej logice, ti. potrzebie cienia na betonowej pustyni w upalne dni. wwielu miastach stosuie sie

budowqchodnikadlapieszychzokrqieniemdrzewa-chcemywtasnietakiegorozwiazania.
Pozwoli ono na zachowanie istnieiacej wysokopiennej zieleni i realizowanie inwestycii

2 pos2anOWaniem potr2ebnei nam pr2vrOdv ora2 2aChOWania eStetyki kralobra2u.ChCemv.abv

klon oozostal w obecnvm mieiscu. Zalqczamy przyklady'

TysiEcemieszkaiic6wWtymmie6ciemieszkanaosiedlachwielorodzinnych,ostatniosystematycznie
betonowanych i zamienianych na ieden wielki parking. Nie zgadzamy siq, aby odbywalo sie to

kosztem wycinania nam drzew iodbierania kole.inych teren6w zielonych w mieicie'

Apelu.iemy tez, aby Miasto Suwalki zaprzestalo wycinania drzew ikrzew6w na kaidej remontowanej

drodze,jaktosiedzieieodkilkulat,cobardzobulwersujewielumieszkaric6w.Drogimiejskietonie
autostrady.,,Przepustowosa"niemoiedokonwa6siQkosztemirodowiska!Bezdrzew'krzew6w
zieleni z nadmiarem samochod6w, bedziemy tu wszyscy powoli ginqli, a i ludzie mogq zaczqi

wyje2diai z tego miasta, bo nie mo2na na dluiszq metq byi zdrowym fizycznie ipsychicznie iyiqc

w mie6cie z zanieczyszczonym powietrzem, brakiem przestrzeni, w kt6rym dominuje beton i asfalt

i hatas zamiast drzew izieleni.

Zwracamy te2 uwagq na potrzebq nalezytego zabezpieczenia drzewa na placu budowy' o czym m6wi

Ustawa o ochronie przyrody i prawo budowlane'

Wzalqczeniulistaosobwnoszqcychpetycje.oczekujemyrozpatrzeniaiudzieleniaodpowiedzina
naszq petycjq, w terminie przewidzianym przepisami kpa'

Mieszkoicy Suwolk

Do wiadomo6ci
PrzewodniczqcY RadY Mieiskiei


